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ІТАЛІЙСЬКИЙ АЛФАВІТ
О С Н О В Н І  БУ К В И  
І ТА Л І Й С Ь КО ГО  А Л ФА В І Т У
В  І ТА Л І Й С Ь КО М У  А Л ФА В І Т І  
2 1  БУ К В А  ( П Р ОТ И  3 3 - ОХ  
В  У К РА Ї Н С Ь К І Й  А Б Е Т Ц І ! ) ,  
З  Я К И Х  5  ГОЛ О С Н И Х  І  
1 6  П Р И ГОЛ О С Н И Х .



ІТАЛІЙЦІ НЕ ВИКОРИСТОВУЮТЬ АЛФАВІТНИХ НАЗВ БУКВ ДЛЯ 
ДИКТУВАННЯ (СПЕЛІНГУ)  СЛІВ,  А НАЗВИ МІСТ:  КОЖНІЙ БУКВІ  
ВІДПОВІДАЄ НАЗВА МІСТА З  ЯКОЇ ВОНО ПОЧИНАЄТЬСЯ.  І  ЯКЩО ВАМ 
ПОТРІБНО ПРОДИТКУВАТИ СВОЄ ІМ’Я ПО БУКВАХ,  НАПРИКЛАД LILIA,  ТО 
ЗРОБИТИ ВИ ЦЕ МОЖЕТЕ О СЬ ТАК:  LIVORNO,  IMOLA,  LIVORNO,  IMOLA,  
ANCONA.
АБО: L COME (ЯК В)  LIVORNO,  I  COME IMOLA,  L COME LIVORNO,  I  COME
IMOLA,  A COME ANCONA.
В ТАБЛИЦІ НАВЕДЕНО НАЙБІЛЬШ ТИПОВИЙ НАБІР НАЗВ МІСТ.

• Літери Назви Українська транскрипція

• A, a a a a Ancona

• B, b bi бі б Bologna

• C, c ci чі к, ч Como

• D, d di ді д Domodossola

• E, e e е е Empoli

• F, f effe еффе ф Firenze

• G, g gi джі ґ, дж Genova

• H, h acca акка не вимовляється hotel



• I, i i і і Imola

• L, l elle еллє л Livorno

• M, m emme емме м Milano

• N, n enne енне н Napoli

• O, o o о о Oristano

• P, p pi пі п Palermo

• Q, q qu ку к Quarto

• R, r erre ерре р Roma

• S, s esse ессе с, з Siena

• T, t ti ті т Torino

• U, u u у у Udine

• V, v vi, vu ві, ву в Venezia

• Z, z zeta дзета ц, дз Zara



ДЛЯ Н АП И САН Н Я СЛІ В І Н Ш О М О ВН О ГО  П ОХОДЖ ЕН Н Я І ТАЛІ Й Ц І  
ВИ КО РИ СТО ВУ ЮТЬ  5  ДОДАТКО ВИ Х ЛІ ТЕР,  ЯК І  Н Е ВХОДЯТЬ  ДО  І ТАЛІ Й СЬ КО ГО  
АЛФАВІ ТУ.  Ц І  БУ К ВИ  Н АМ  ВІ ДО М І   З  Ш К І ЛЬ Н О ГО  КУ Р СУ  АН ГЛІ Й СЬ КО Ї  
( Н І М ЕЦ Ь КО Ї ,  ФРАН Ц УЗ Ь КО Ї  І  Т.Д . )  М О ВИ  ТО М У ТРУДН О Щ І В З  Ї Х  ВИ ВЧЕН Н ЯМ  
( ВІ ДН О ВЛЕН Н ЯМ  В П АМ ’ ЯТІ )  Н Е БУДЕ!



П О Є Д Н А Н Н Я  
Л І Т Е Р

C  – [ Ч ]



С –[К]

• Carne, cane, camino

• Corda, conto, compagno 

• Cugino, cura, curva

• Chiave, chiedere

• Barche, bacheca 



G-[ДЖ]

• Giacca, giovedì, giugno

• Gelo



G – [Г]

• Gallo, gas, gatta

• Golf, gola

• Gusto, canguro, gufo, guanto

• Ghirlanda, laghi 

• Righe



GN- [ННЬ]
GLI- [ЛЛЬІ]

• Bagno , ragni

• Maglione, figlia, moglie



SC-[СК]

• Mosca, pesca, tasca

• Bosco, casco, scopa

• Scudo, ascoltare

• Schiarire

• Scheletro



SC – [ Ш]

• SCI [ші]   SCIENZA

• SCE      [ше]  SCEMO

• SC    SCIA     [ші´а] SCIARPA

• SCIO     [ші´о] SCIOPERO

• SCIU     [ ші´у] SCIUPARE



S + VOCALE [C] 
ГОЛОСНА

• Sale

• Sorella

• Secchio

• Sigaro

• Sonno

• Sole



S+ CONSONANTE [C]
ПРИГОЛОСНА

• Stivale

• Spugna

• Spazzola

• Stufa



S+ B, D, G, L, M, N, R, V- [З]

• Sbaglio

• Sdraio

• Sgabello

• Sguardo

• Slip

• Smalto



S TRA DUE VOCALI –[З]
МІЖ ДВОМА ГОЛОСНИМИ
• Casa

• Mese

• Muso

• Naso

• Peso

• Riposo



Z INIZIO PAROLA –[ДЗ]
НА ПОЧАТКУ СЛОВА

• Zaino

• Zampa

• Zanzara

• Zappa

• Zero

• Zuppa



Z TRA DUE VOCALI –[ДЗ]
МІЖ ДВОМА ГОЛОСНИМИ

• Bazar

• Azoto

• Ozono



Z DOPPIA [Ц]
ПОДВІЙНА

• Carrozza

• Mazzo

• Pezzo

• Pizza

• Prezzo



Z SEGUITO DA –IA, -IE,-IO [Ц]
ПЕРЕД

• Azione

• Spazio

• Spezia



ЗВУК КУ



QU – [ КУ]
ПЕРЕД ГОЛОСНОЮ U + ГОЛОСНА

• QUA [КУА] QUADERNO 
• QUE [КУЕ]  QUERCIA
• КУ     QUI   [КУІ]   QUINDICI
• QUO [КУО]  LIQUORE



ЗВУКИ CU I QU
ОДНАКОВА ВИМОВА АЛЕ ПИШУТЬСЯ ПО 
РІЗНОМУ

•

• CU: SCUOLA, CUSCINO, CUOCO, CUGINO, SCUDO, 

• CUCINA, CUBO, CUCCIA, SCURE, CUPOLA, CURVA

• CULLA, CIRCUITO, CUORE

• QU: QUIZ, QUADRO, SQUADRA, QUADRATO, QUESITO,

• QUANTITÀ, EQUILIBRIO, LIQUIDO, QUALITÀ 



CQU – [КУ] 
ВІД СЛОВА ACQUA

• ACQUARIO [ АКУАРІО]

• ACQUAZZONE [ АКУАЦЦОНЕ]

• ACQUERELLI [ АКУЕРЕЛЛІ]

• ACQUEDOTTO [ АКУЕДОТТО]

• ACQUISTO [ АКУІСТО]



H – НЕ ВИМОВЛЯЄТЬСЯ 
• ЗВУКИ КЕ , КІ, ГЕ, ГІ

• CHE, CHI, GHE, GHI

• У ВИГУКАХ OH! AH! UH! EH!

• AH, CHE PAURA!

• OH, CHE BELLO!

• ПРИ ВІДМІНЮВАННІ ДІЄСЛОВА AVERE

• IO HO, TU HAI, LUI/LEI HA, LORO HANNO

• НА ПОЧАТКУ СЛІВ ІНОЗЕМНОГО ПОХОДЖЕННЯ 

• HOTEL , HAMBURGER, HOBBY



ПОДВІЙНІ ПРИГОЛОСНІ



НЕ ПОДВОЮЄТЬСЯ 
•G, Z ПЕРЕД –IONE

REGIONE, CARNAGIONE, NAZIONE, OPERAZIONE,
AZIONE, PRESENTAZIONE, FINZIONE

•B НЕ ПОДВОЮЄТЬСЯ ПЕРЕД –ILE
AUTOMOBILE, CONTABILE, MOBILE

• ПОДВОЮЄТЬСЯ ПЕРША ПРИГОЛОСНА

• ПІСЛЯ –A, E, O, DA, FRA, NE, SE, SO, SU, CONTRA, SOPRA, 
SOVRA

• ACCADERE (A + CADERE), ACCOGLIERE (A+ COGLIERE), 
ACCOMPAGNARE, ECCEDERE, OPPURE, DAPPRIMA, 
FRAPPORRE, NEPPURE, SEPPURE, SOLLEVARE, 
SOPRATTUTTO, SOVRAPPORRE…



НАГОЛОС, ЯК ПРАВИЛО, ПАДАЄ НА ПЕРЕДОСТАННІЙ СКЛАД: MANO [М 
‘А Н О] ,  LIBRO [Л ‘І  Б Р  О] ,  
ЧАСТО НА ТРЕТІЙ СКЛАД З КІНЦЯ LEGGERE [Л ‘Е Д Д Ж Е Р Е] .  
ІНКОЛИ НА ОСТАННІЙ СКЛАД: CITTÀ [Ч І  Т Т ‘А] ,  CAFFÈ [К А Ф Ф ‘Е] ,  
PERCHÈ [П Е Р К ‘Е] .

• Наголос позначається знаком на письмі у декількох випадках:

• коли він падає на кінцеву голосну: Università;

• у деяких односкладних словах, для того, щоб відрізнити їх від 
інших слів із таким самим написанням: è = є (третя особа 
однини) та e = і; dà = дає та da = від, до;

• у формах першої і третьої особи однини простого майбутнього 
часу: andrò, guarderà;

• у формах третьої особи однини дієслів у Passato Remoto: parlò  –
він сказав.




